
Protokół nr 15/16 z posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej w dniu 18.02.2016 

 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Adam Jakubowski, który na 

podstawie listy obecności stwierdził quorum. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.    

 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia.     

 

Porządek posiedzenia został przyjęty bez zmian, stanowiąc zał. Nr 2 do protokołu. 

 

3. Uwagi i poprawki do protokołu z 12.01.2015 r. 

 

Protokół bez zmian został zatwierdzony przez Przewodniczącego Komisji. 

 

4. Kontrola Straży Miejskiej w oparciu o kryteria legalności i gospodarności w 

zakresie prawidłowości zarządzania środkami finansowymi przyznanymi w 

budżecie 2015 .r 

 

Radna Katarzyna Natkańska zwróciła uwagę, że materiały do kontroli zostały dostarczone na 

dzień przed Komisją o godz. 15.00. To jest zdecydowanie za mało czasu na zapoznanie się z 

dokumentacją. Poza tym zdaniem radnej otrzymane materiały nie były zbyt szczegółowe i nie 

było sygnału od Przewodniczącego Komisji dot. składania zapytań o dodatkowe materiały do 

kontroli.  

 Ad vocem Pan Jakubowski poinformował, że materiały nie mogły być dostarczone 

wcześniej z uwagi na przebywanie Komendanta SM na urlopie.  

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczył Komendant Straży Miejskiej Adam Bączek, który 

przedstawił Komisji Wykaz Obrotów i Sald wystawiony na dzień 31.12.2015 r. Wykaz 

obejmuje 24 konta dotyczące rozliczeń finansowych. Straż Miejska jest cały czas 

kontrolowana przez służby do tego uprawione w tym policję. Od 1 lipca 2015 r. Straż Miejska 

zajmuje się windykacją mandatów. Do 31.12.2015 r. udało się ściągnąć 71 162,40 zł. 

Omówiono wydatki z poszczególnych paragrafów przeznaczonych dla Straż Miejskiej. 

Jednym z nim są środki na mundurówkę. Na każdego strażnika przypada 1338 zł w ciągu 

roku. Na pytanie radnej Natkańskiej, kto ustala wysokość ekwiwalentu, Pan Bączek wyjaśnił, 

że jest to określone w Zarządzeniu Burmistrza, a kwota jest wyliczona przez Komendanta. 

Radny Węglorz zapytał, czy jest prowadzona ewidencja kosztów mundurowych. Pan Bączek 

poinformował, że nie ma takiego obowiązku, w związku z czym nie ma takiego rejestru. To 

było konsultowane z prawnikiem.  Radny Węglorz uważa, że powinno to funkcjonować, bo 

nie wiadomo, czy strażnik faktycznie kupił potrzebne umundurowanie i czy zakupu dokonano 

na fakturę. 

Skoro dostają ekwiwalent to nie muszą okazywać faktur- powiedział Pan Bączek.  

Zdaniem radnej Doroty Kluchy nie ma zastrzeżeń do umundurowania, gdyż strażnicy są 

ubrani prawidłowo.  

Według radnego Janusza Piłata, jeśli cała kwota nie zostanie wydatkowana, to strażnik 

powinien ją zwrócić.  

Zdaniem radnej Natkańskiej przy prowadzeniu ewidencji środki były by niższe, bo wiadomo 

by było, kiedy strażnik dokonał zakupu i co faktycznie jest mu potrzebne. Radna uważa, że 

taka karta powinna być prowadzona i rozliczana na podstawie faktury. Burmistrz wybrał 



drogę ekwiwalentu i miał do tego prawo, jednakże logicznym wydaje się prowadzenie takiej 

karty. Zarówno Burmistrz, jak i Komendant nie złamali prawa w tym zakresie, ale we 

wnioskach można zaznaczyć, że widzi się możliwość wprowadzenia takiej ewidencji.  

 Radny Szyszkowski uważa, że Straż Miejska dba o mundury. Strażnicy są schludni. 

Można zastanowić się w przyszłym roku nad wprowadzeniem jakiejś formy prowadzenia 

rejestru w tym zakresie.  

Radny Jan Węglorz nie zgadza się ze stwierdzeniem Komendanta i uważa, że taka ewidencja 

powinna być prowadzona. Nie ma teraz podstawy do skontrolowania, czy strażnik ma 

kupiony przedmiot zgodny z przepisami. Poza tym radnego interesuje sposób prowadzenia i 

rozliczenia zużycia paliwa.  

 

WNIOSEK: 

Komendant Straży Miejskiej powinien prowadzić ewidencję karty umundurowania – 

za wnioskiem opowiedziało się 2 radnych przy 3 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się. Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie posiedzenie Komisji zostało wznowione.  

 

W temacie paliwa radna Natkańska zapytała, jak jest rozliczane paliwo? 

Komendant wyjaśnił, że nadzoruje to Pan Marian Kowalewski. Nie został wprowadzony limit 

paliwa, gdyż mieścimy się w zaplanowanych środkach. Ciężko ponad to jest określić ile w 

danym dniu będzie podejmowanych interwencji i ile zużyje się paliwa. Jest pobierana 

zaliczka w wysokości 300 zł i do tej kwoty pojazd jest tankowany, do pełnego zbiornika. 

Następnie jest pobierana faktura, która zostaje rozliczona. Na pytanie radnego Węglorza, czy 

był przepał, Pan Bączek wyjaśnił, że w starym samochodzie to się zdarzyło, natomiast w 

nowym pojeździe nie. Na pytanie radnej Natkańskiej, czy są prowadzone uliczne karty 

drogowe, Pan Komendant poinformował, że tak.  

 Zdaniem radnej Doroty Kluchy dobrym rozwiązaniem jest wprowadzenie kontroli 

poprzez zamontowanie GPS, gdyż w dużej mierze ułatwi to zlokalizowanie pojazdu i 

strażników.  

 

W wyniku kontroli ustalono, że Straż Miejska posiada jeden samochód, który jest 

użytkowany przez wszystkie referaty  Urzędu.  Stwierdzono, że pojazd jest rozliczany na 

podstawie książki kontroli pracy sprzętu transportowego, w której rozliczany jest dzienny 

przebieg kilometrów, godziny użytkowania jak i osoby korzystające z tego sprzętu. Ponadto 

comiesięcznie, protokolarnie rozliczane są: przebiegi przejechanych kilometrów, normy 

spalania i rozliczenia faktur za zakup paliwa. W skali roku 2015 nie przekroczono limitu kwot 

przyznanych w budżecie na zakup paliwa. Z uwagi na brak możliwości planowania dziennej 

eksploatacji samochodu, nie wprowadzono dziennego limitu kilometrów. Ponad to w Straży 

Miejskiej znajduje się 7 telefonów komórkowych które nie są rozliczane w kosztach SM tylko 

znajdują się one w kosztach Urzędu Gminy. Ponad to nie ma określonych zasad korzystania z 

pojazdu służbowego 

 

Komisja Rewizyjna analizowała pozostałe wydatki Straży Miejskiej, w tym: zakup 

materiałów i wyposażenia, zakup usług remontowych. Komisja analizowała również 

dochody. Stwierdza się, że Straż Miejska podjęła około 3000 interwencji w roku 2015. Środki 

uzyskane z ilości  nałożonych mandatów karnych to kwota 114,800 zł w roku 2015. 



Uzyskano większą kwotę wpływu do budżetu w wyniku podjętych działań windykacyjnych – 

łącznie wpływ do budżetu gminy  w roku 2015 wyniósł 71162,40 zł. Planowane są 

dodatkowe wpływy z tytułu windykacji, gdyż kompletowana jest dokumentacja celem 

przesłania w najbliższym czasie tytułów wykonawczych do Naczelników Urzędów 

Skarbowych i przeprowadzenia egzekucji wobec wierzycieli, którzy nie uregulowali 

należności za mandaty w roku 2015. Komendant poinformował, że do chwili obecnej nie było 

wysłanego żadnego tytułu wykonawczego do Urzędu Skarbowego, wyrażając nadzieję, że 

lada chwila się tym zajmie , ponieważ nie było to prowadzone elektronicznie i  było to trudne 

do ogarnięcia.  Na chwilę obecną nie ma żadnego tytułu wykonawczego. Ponadto podjęto 

działania windykacyjne wobec około 3200 zobowiązanych do uregulowania opłaty 

dodatkowej za postój w Strefie Płatnego Parkowania 

 

Na pytanie radnego Jana Węglorza, z jakimi problemami boryka się Straż Miejska i czy jest 

aktywny nr telefonu ogólnopolski do straży, Pan Komendant wyjaśnił, że są problemy w jego 

założeniu. Na pytanie radnej Natkańskiej o czas pracy strażników, Pan Bączek wyjaśnił, że 

strażnicy pracują w systemie zmianowym od poniedziałku do niedzieli od 8 do 20. Osoby 

zajmujące się windykacją pracuję od poniedziałku do piątku w godzinach pracy urzędu. 

Godziny pracy rozliczane są w przedziale 3 miesięcy. Co do nadgodzin to staramy się, aby ich 

nie było, ale jeśli się zdarzą strażnik dostaje dzień wolny.  

 Radny Węglorz widzi, że pracy jest bardzo dużo, jednakże podtrzymuje stanowisko o 

zwiększenie liczby pieszych patroli. Pan Węglorz, jako radny z chęcią udałby się w patrol 

pieszych ze strażnikami.  

 Radny Szyszkowski zwrócił uwagę, aby Straż Miejska pojawiała się częściej na plaży 

w okresie sezonu letniego. 

 

   Komisja Rewizyjna na etapie kontroli wypracowała następujące wnioski: 

1. Zwiększeniu w miarę możliwości pieszych patroli 

2. Uruchomieniu ogólnopolskiego telefonu alarmowego Straży Miejskich o numerze 

986. 

3. Częstsze zakładanie blokad na samochodach źle parkujących w strefie  promenady. 

4. Możliwość premiowania wyróżniających się funkcjonariuszy.  

        

       W trakcie kontroli nie dopatrzono się żadnych uchybień i niedociągnięć związanych z 

prowadzeniem gospodarki finansowej.                                                                                                                                           

  

5. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, 

Przewodniczącego Rady i członków komisji. 

6. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub 

za pośrednictwem radnego.  

7. Zakończenie posiedzenia . 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący zamknął obrady. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 

        Przewodniczący Komisji 

      

              Adam Jakubowski 


